
Dzień dobry. 

Witam wszystkich uczniów klasy 8! 

Dziś tylko krótkie wyjaśnienie:  

CZYM SĄ PYTANIA POŚREDNIE? 

W przesłanych do mnie zadaniach, tłumacząc pytania, popełniliście wiele 

błędów. 

Oto wyjaśnienie:  

Pytania pośrednie są wprowadzane zwrotami grzecznościowymi: 

Could you tell me….? 

I wonder….? 

I’d like to know….? 

Do you know…..? 

Pytania umieszczone po takich zwrotach grzecznościowych maja szyk zdania 

twierdzącego. Najpierw stawiamy podmiot, potem orzeczenie (nie stosujemy 

inwersji).  

Oto przykłady: 

“What time did she leave?” 

• Could you tell me what time she left? 

“How does this machine work?” 

• I wonder how this machine works. 

“Where does she live?” 

• I’d like to know where she lives. 

Gdy przytaczamy pytanie ogólne np. „Does he like comedies?” wtedy używany 

IF lub WHETHER jako spójnika. 

• Do you know if / whether he likes comedies? 

“Is she your girlfriend?” 

• I wonder if she is your girlfriend. 



“Is John coming with us?” 

• I’d like to know whether John is coming with us. 

 

Więcej ćwiczeń, przykładów i wyjaśnień znajdziecie w zeszycie ćwiczeń str.111.  

Zachęcam do przeczytania i poćwiczenia(szczególnie ćw. 1-4). 

 

Zadanie domowe 

Proszę poprawić błędne zdania w poprzednim zadaniu z piątku (str.97, ćw. 2). 

 

Pozdrawiam. 

AK 

 


